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ОХОРОНА ЗДОРОВ’Я
ВІТАЄМО! 

НОВИНИ МОЗ

Новий уряд максимально
сприятиме розвитку
українського фармацевтичного
бізнесу

На зустрічі з топ�менеджерами провідних віт�

чизняних виробників ліків міністр охорони здо�

ров’я України Олег Мусій наголосив, що підтрим�

ка національних виробників залишається пріори�

тетом державної політики і нині уряд готовий за�

пропонувати їм кращі умови для розвитку й опо�

даткування.

«Сьогодні я хочу почути та донести до уряду

ваші пропозиції, які в складні часи допомогли б

втримати темп виробництва та зберегти робочі

місця. Тому я впевнений, що українські виробни�

ки мають зайняти чільне місце в системі держав�

них закупівель, але ця співпраця буде ґрунтува�

тися лише на прозорих і чесних умовах. Варто

забути про особисті домовленості та незаконні

схеми в тендерах. Чесні й етичні стосунки між

партнерами мають стати нормою для нашого

суспільства, і я хочу, щоб саме національний

фармацевтичний ринок був їх провідником», –

зазначив Олег Мусій.

Під час зустрічі були обговорені проблемні

питання дострокової та спрощеної процедури реє�

страції, обігу залишків, маркування лікарських

засобів тощо. Вивчалися також можливості за�

провадження ПДВ на постачання ліків і наслідки

введення такого податку для бізнесу. Виробники

констатували, що розуміють економічну ситуацію

в країні та готові сприйняти податкові ініціативи

уряду, якщо вони будуть узгоджені й обговорені з

учасниками ринку та сплановані заздалегідь.

На їхню думку, поспішні податкові рішення мо�

жуть дестабілізувати ринок і залишити українців

без ліків, а в непростий для України час націо�

нальна фармація має працювати стабільно.

Олег Мусій завірив присутніх, що введення

додаткових податків буде зваженим і, звичайно,

в часовій перспективі – саме таку позицію він від�

стоюватиме перед урядом. Міністр закликав ви�

робників лобіювати свої інтереси через профе�

сійне самоврядування, оскільки активна участь

громадськості є основою цивілізованих і прозо�

рих стосунків між партнерами.

Генеральний директор Борщагівського хіміко�

фармацевтичного заводу Людмила Безпалько ви�

словилася на підтримку тісних стосунків бізнесу та

держави, але при цьому зауважила, що вітчизняні

фармвиробники хочуть отримати чіткий сигнал від

уряду щодо очікувань останнього в галузі.

«Українська фармацевтична промисловість є

стратегічною, потужною, сучасною та відпові�

дальною. Не всюди в Європі існують такі заводи

з повним циклом виробництва, як в Україні. Тому

національні виробники ні на копійку не підняли

ціни в складній ситуації – ми самодостатні і від

держави нічого не просимо. Нам лише потрібна

прозора й ефективна співпраця, розумне законо�

давче поле та толерантність чиновників, які б

трактували ці закони однаково», – констатувала

керівник одного із найпотужніших фармацевтич�

них підприємств України.

Першочерговими кроками більш ефективної

співпраці держави і виробників учасники ринку

вважають запровадження чітких лікарських про�

токолів для налагодження виробництва багатьох

ліків в Україні з метою заміщення імпорту. Для

уникнення непрозорих і незаконних оборудок під

час держзакупівель, на переконання виробників,

варто підвищити прозорість державних реєстрів,

а більшу частку закупівель звести на рівень гос�

пітальних. Якнайшвидше необхідно відроджува�

ти та підтримувати на державному рівні націо�

нальну фармацевтичну науку.

Яскравий приклад ефективного державно�

приватного партнерства учасники ринку вбача�

ють у спільній реалізації пілотного проекту щодо

запровадження державного регулювання цін на

лікарські засоби для лікування осіб з гіпертоніч�

ною хворобою. Знизивши ціни на ліки в рамках

проекту, фактично всі виробники за рахунок

збільшення обігу отримали позитивні фінансові

результати. Тим часом за минулий рік до співпра�

ці з лікарями вдалося залучити близько 70% хво�

рих на артеріальну гіпертензію. Зокрема, 44% та�

ких хворих почали застосовувати антигіпертен�

зивну терапію упродовж 3 міс і більше; на 17�18%

зменшилася кількість викликів швидкої допомо�

ги на гіпертонічні кризи. Тож подібні проекти вар�

то запроваджувати й по інших напрямах, це дасть

потужний поштовх для розвитку виробництва та

запровадження страхової медицини.

Олег Мусій зазначив, що саме введення ре�

ферентного ціноутворення створить рівні умови

для всіх учасників ринку, тому проект з гіпертонії

буде продовжено – відповідна постанова вже

розглядається урядом. Крім цього, за його слова�

ми, з 1 січня 2015 р. подібна ініціатива буде

реалізуватися в лікуванні хворих на цукровий

діабет, а згодом механізм реімбурсації запро�

вадять для хворих на ВІЛ/СНІД і туберкульоз.

Це дозволить МОЗ України відійти від практики

держзакупівель та запустити ринкові стосунки

в медицині – введення загальнообов’язкового

медичного страхування.

Міністр також повідомив про підготовку нової

редакції Закону України «Про лікарські засоби»

та запросив фахівців ринку долучитися до цієї

законотворчої роботи.

ЮНІСЕФ допоможе
МОЗ України наблизити
систему державних закупівель
до кращих світових стандартів

Відбулася зустріч міністра охорони здоров’я

України Олега Мусія з головою Дитячого фонду

ООН (ЮНІСЕФ) в Україні Юкіе Мокуо. Робота

ЮНІСЕФ в Україні проводиться в трьох напрямах:

допомога в організації закупівель імунобіологіч�

них препаратів, сприяння охороні здоров’я мате�

ринства і дитинства та організація комунікацій в

цих сферах. Особливу увагу фахівці ЮНІСЕФ

приділяють саме питанням закупівель вакцин.

«Системі державних закупівель імунобіоло�

гічних препаратів, що нині діє в МОЗ України,

притаманні корупційні риси, відсутність плану�

вання та прогнозування. Тому Україна закуповує

вакцини у 2�3 рази дорожче, ніж економічно роз�

винені країни. ЮНІСЕФ володіє ексклюзивною

системою оцінки державних закупівель і готовий

поділитися цими напрацюваннями з фахівцями

МОЗ України, аби підвищити ефективність тен�

дерної політики та наблизити закупівлі в галузі

охорони здоров’я до кращих світових стандар�

тів», – повідомила Юкіе Мокуо.

Олег Мусій високо оцінив ініціативу фонду в

Україні та завірив Юкіе Мокуо, що МОЗ України

й надалі поглиблюватиме та розширюватиме

співпрацю з міжнародними організаціями. Взір�

цем такої плідної роботи ЮНІСЕФ та міністерст�

ва він назвав проект «Лікарня, прихильна до ди�

тини», реалізація якого значно підвищила якість

догляду за маленькими пацієнтами.

«Досвід ЮНІСЕФ для нас важливий і безцін�

ний у збереженні здоров’я дітей, плануванні сім’ї,

покращенні демографічної ситуації. Тому ми спо�

діваємося на допомогу фонду, зокрема, в підго�

товці нового Національного календаря щеплень,

розбудові мережі перинатальних центрів та про�

філактиці захворювань серед дітей та підлітків», –

зазначив Олег Мусій.

Прес�служба МОЗ України


